
ACTA DE LA SESSIÓ DEL DIA 21 DE NOVEMBRE DE 2023 DEL CONSELL DE 
POBLE. 
 
A la sala “Carquefou”, a les 19 hores 35 minuts del dia 21 de novembre de 2023, i per 
tal de celebrar la sessió del Consell de Poble, sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, 
Marc Almendro i Campillo, es reuneixen els membres que a continuació s’indiquen: 
 
Com a representants de l’Ajuntament hi assisteixen: 
 

- Sra. Mercè Vizern i López, regidora (ERC+SxA-AM) 
- Sra. Montserrat Gismero Elvira (AP-PSC-CP) 
- Sra. Glòria Monné Fernéndez (MPIC) 
- Sr.  Esteve Garcia-Ossorio Barroso (PER ALELLA JUNTS - CM) 

 
Hi assisteixen: 
 

 Els presidents o representants de les associacions en qualitat de membres 
titulars del Consell de Poble  

 
NOM I COGNOMS    ASSOCIACIÓ 
Sra. Catalina Torla Puga   C.E. Serra Marina Alella 
Sra. Céline Corbel    Ampa Escola Fabra 
Sr. Àngel Cayuela Carrasco   Associació  de la Gent Gran d’Alella 
Sr. Daniel Rodriguez Stuv   Agrupació d’Astronomia d’Alella    
Sr. Salvador Parent Calvo    Creu Roja El Masnou- Alella- Teià 
Sr. Antonio Hernández Balanza   Cercle Filatèlic Bíblic 
 
 

 Representants de la ciutadania, en qualitat de membres titulars del Consell de 
Poble.  

 
NOM I COGNOMS   
 
Sra. Sara Xirau Riambau   
Sr.  Asensio Martinez Ruiz   
Sr. Javier Salvador Ribera 
 
 
Assisteix com a assessora de la regidoria de Participació Ciutadana la Sra. Mònica 
Vergés i De Orovio. 
 
Assistits per mi, Montserrat Corral Saldaña, actuant com a secretària del Consell de 
Poble. 
 
El Sr. alcalde dona la benvinguda als presents. 
A continuació el president obre l’acte, i s’entra a conèixer dels assumptes inclosos a 
l'ordre del dia: 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ CELEBRADA EL 
DE LA SESSIÓ CELEBRADA EL 18 DE JULIOL 2023. 
 
S’aprova, per assentiment dels membres presents, l’acta de la sessió del Consell de 
Poble de 18 de juliol de 2023, sense introduir-hi esmenes. 
 
 



2.- PRESENTACIÓ  DEL PLA D’ACTUACIÓ MUNICIPAL (PAM) 2024-2027. 
 
El Sr. alcalde explica que no farà ara una presentació en detall del  contingut del PAM 
però vol deixar constància de què es tracta d’una eina política que es trasllada a 
l’administració. Es pot assimilar a un full de ruta  dels compromisos que l’Ajuntament fixa 
pels propers quatre anys. És una eina que serveix de fiscalització per a la ciutadania i 
per a la resta dels grups polítics que no estan a govern.  
 
Consta de tretze eixos que aproximadament coincideixen amb les regidories i dintre 
d’aquest hi ha línies estratègiques, aproximadament unes 46 i per últim hi haurien les 
accions concretes, que aproximadament són unes 160. 
 
Presenta l’esborrany, el qual s’insereix a l’acta. 
 
 

 

 
 

 
 

 



 



 
 



 



 



 



 
 

 
Ara mateix estem en fase de treball, hi ha una part de perfeccionament intern per part 
de l’Ajuntament i per part dels treballadors de totes les àrees, hi ha una part de treball 
polític entre grups municipals per arribar a consensos i com a novetat també aquest any 
s’ha obert a la ciutadania.  
 
A aquest PAM li faltarà la calendarització i  els indicadors per valorar el seu acompliment.  
El Sr. alcalde manifesta que és la intenció el portar el documenta a aprovació del Ple de 
desembre d’aquest any.  
 
3.- PRESENTACIÓ DEL PRESSUPOST ANUAL DE 2024. 
 
El Sr. alcalde explica que a grans trets, a l’hora de treballar el pressupost 2024, com tots 
els pressupostos ha de quadrar. S’han valorat en primer lloc les despeses que hi ha, 
tenint en compte les despeses que s’han anat produint.  
 
En primer lloc hi ha hagut un increment del capítol I  que és el que correspon a personal 
de l’Ajuntament. Els increments els marca l’Estat. En els últims anys hi ha hagut un 
acumulat d’aproximadament un 11% i suposa aproximadament uns 5 milions d’euros. 
 
En segon lloc i pel que fa al capítol II, que és tot el que contracta l’Ajuntament, i que la 
inflació a anat impactant. Actualment és un 16, 1% d’acumulat d’IPC. Un exemple clar 
és la revisió del contracte de residus que s’ha incrementat en un any 100.000€. 
 
Per aquest mandat no hi ha un increment de l’activitat sinó un manteniment del que hi 
havia fins ara. No s’han fet retallades als serveis oferts a la ciutadania. 
 
Quan ja es tenia la suma de les despeses hi havia un desquadrament   amb els ingressos 
de prop d’un milió d’euros. Amb els ajustos es va reduir fins a 800.000€. Per això s’han 
incrementat els impostos que a grans trets són: 
 

 l’IBI un 11% , encara que també s’han fet ajustos en les bonificacions 

 l’Impost de vehicles de tracció mecànica al voltant d’un 20%, aquí també hi ha 
bonificacions per vehicles clàssics. 

 Taxa de residus,  cal explicar que els ajuntaments estem  obligats per normativa 
europea a repercutir el 100% del cost del servei. Fins ara s’estava repercutint el 
50% del cost. El cost és la recollida, la eliminació i el cost proporcional de la 
deixalleria. Pel que fa als ingressos, tals com el cost del cartró es resta de la 
taxa.  Amb aquest increment encara no s’assoleix el 100% del cost. La norma 
també demana individualització, és a dir que qui mes residus produeix haurà de 



pagar més i també es tindrà en compte el que faci una millor separació. Feia 20 
anys que no s’havia tocat la taxa. 

 
Pel que fa als ingressos informar que ens hem vist perjudicats  sobretot per l’impost de 
les plusvàlues que al modificar-se per part de l’Estat ha repercutit en els Ajuntaments 
amb unes baixades importats. La diferència del que hem deixar de percebre coincideix 
aproximadament amb el que suposarà la pujada del l’IBI. Teòricament l’Estat ens hauria 
de compensar la pèrdua d’ingressos causada per la modificació que ha fet, però a data 
d’avui encara no hi ha res al respecte.  
 
Informa també que pel 2024 no hi cap obra pública prevista excepte la de pavimentació 
de carrers.  
 
Pel que fa al repartiment en cada regidoria presenta una imatge , la qual s’insereix a 
l’acta  de com es distribuiran cada 100€. 
 
 

 
 

 
 
 
 
El Sr. Daniel Rodriguez, manifesta que totes aquestes pujades fan por. Fa anys no es 
pagava l’impost de vehicles antics. També vol fer constar que a Alella no hi ha 
deixalleria.  Pel que fa al seu IBI  particular ha passat de pagar 1.000€ a pagar 1.500€ i 
ara hi haurà una altra pujada. Considera que totes aquestes pujades penalitzen a tota 
la ciutadania sense tenir en compte les rendes més altes.  
 
El Sr. alcalde manifesta que   pel que fa a la deixalleria no se’n té cap de pròpia al 
territori, però si que tenim una part de la que està situada a Teià que és mancomunada 
entre Alella, Masnou i Teià  i pel que fa a petits electrodomèstics, piles etcètera hi ha la 
deixalleria mòbil que es situa a la riera cada tres setmanes aproximadament.  
Pel que fa a l’increment de l’IBI, creu que pot  ser degut a una revisió del cadastre, però 
no a un increment dels impostos municipals.  
Pel que fa als vehicles no tenia sentit bonificar els vehicles clàssics de més de 25 anys. 
També entra en joc la potència del cotxe com a factor corrector de la taxa.  



 

La Sra. Catalina Torla pregunta  si les noves promocions immobiliàries previstes, que 
tindran  sens dubte un  l’increment  de més població, suposarà mes despeses per a 
l’Ajuntament.  
 
El Sr. Asensio Martinez considera que hi ha un problema si els sous no pugen en la 
mateixa proporció que els impostos. 
 
El Sr.  Esteve Garcia-Ossorio vol deixar constància que el seu grup va votar en contra 
de l’aprovació del pressupost 2024. 
  
El Sr. alcalde en resposta a la Sra. Torla manifesta que no té perquè suposar més 
despesa, les xarxes i els serveis seran nous en el moment de la recepció. L’increment 
de la població és poca la mitjana és de 10 habitatges nous per any. Quan es creixi a la 
Serreta aportarà ingressos que  seran extraordinaris: ICIO, Taxes segurament 
plusvàlues etcetera Aquest  habitatges pagaran el seu IBI, rebuig aigua  que serviran 
per pagar les despeses que aportin, és a dir, quedaran compensats.  
 
Pel que fa a la reflexió del Sr. Asensio Martínez manifesta que els Ajuntaments estan 
sol·licitant la revisió del finançament local. Molts dels ajuts i serveis que estan fent els 
Ajuntaments van mes enllà de les competències que els hi corresponen. Hi ha hagut 
ajuntaments que han anat pujant els impostos en la mateixa proporció de l’IPC. A Alella 
es van pujar a l’any 2020 perquè no es tocava des del l’any 2013. Espera i desitja que 
no s’hagin de tornar a tocar.  
 
4.- CALENDARI DE PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS. 
 

La Sra. Mercè Vizern explica el calendari de pressupostos participatius amb exhibició 
de la següent diapositiva. 
 
 

 
 

Es va obrir al DECIDIM  el pressupostos participatius. Alguns van manifestar el desig de 
gent que voldria participar però no formaven part del Consell de Poble. Es per això que 
s’ha decidit crear un grup de treball obert a la ciutadania però que dependria del Consell 
de Poble i pel que fa al tema de les bases.   



 

Com a novetat tenim que en aquesta edició seran bianuals.  
 
La Sra. Mercè Vizern explica que s’han augmentat els temps per poder fer un 
acompanyament més acurat i tècnic.  
 
El Sr. Daniel Rodriguez pregunta perquè son bianuals i de quina partida es tracta.  
 
El Sr. alcalde respon que és perquè hi ha propostes en que es impossible que es votin 
i s’executin en només un any i que la partida es de 100.000€ 
 
La  Sra. Glòria Monné pregunta quines persones podran votar.  
 
El Sr. alcalde  respon que en l’anterior edició van ser persones empadronades a Alella 
majors de 16 anys. Però es poden establir altres perfils.  
 
5.- COMISSIÓ  50a FESTA VEREMA  
 
El Sr. alcalde explica que s’estan creant espais de la ciutadania per participar en la 
comissió de la 50a Festa de la Verema. Seria similar al que s’ha parlat en el punt 
anterior. Estaria oberta a la ciutadania que volgués participar però penjaria del Consell 
de Poble. Seria un espai per fer propostes de programació, idees etc. 
 
 
El Sr. Asensio Martinez manifesta que es més una festa per a la gent de fora que per a 
la del poble.  
 
El Sr. alcade explica que es una festa que posa en valor la cultura vitivinícola pròpia 
d’Alella, i promocionem el consum del vi i de  l’enoturisme. La gent d’Alella en gaudeix 
però també la gent de fora.  
 
6.- GRUPS DE TREBALL PER EIXOS TEMÀTICS 
 
 
La Sra. Mònica Vergés explica que s’han creat tres grans grups de treball per que 
cadascú s’inscrigui en el que més l’interessi per poder començar a treballar.  
 



 
Seran grups més petits i dinàmics que tractaran temes que després es traslladaran al 
Consell de Poble.  
 
S’enviarà tota la informació per mail per tal que cadascú es pugui apuntar a la que tingui 
interès. 
 
El Sr. Asensio Martinez considera que el tema de seguretat viaria hauria d’estar al grup 
d’acció de govern. 
 
La Sra. Mònica Vergés manifesta que es pot moure que el que s’exposa es només una 
proposta.  
 
PRECS I PREGUNTES  
 
La Sra. Sara Xirau  considera que fa aproximadament un any que és membre del Consell 
de Poble com representant de la ciutadania i que te un sentiment de frustració, ja que 
no s’ha començat a treballar en res en concret. Que la durada per ser membre en el 
Consell de Poble és de dos anys  i que va passant el temps i que te la sensació de que 
no s’ha avançat gaire. 
 
La Sra. Mercè Vizern manifesta que venim d’un Consell de Poble amb poques 
dinàmiques i que amb aquestes comissions s’espera més dinamisme.  
 
El Sr. Asensio Martinez manifesta que amb aquesta propostes i grups de treball s’obren 
noves perspectives. També vol preguntar sobre el Decret de la sequera.  
 
El Sr. alcalde explica que ara mateix des de l’Ajuntament  s’està fent: 
 

 una modificació  sobre el reglament del Servei d’aigua. 

 Tramitació d’una ordenança que parlarà del reaprofitament de l’aigua en les 
noves construccions. Actualment hi ha una consulta oberta i està previst que vagi 
al Ple de novembre o desembre.  

 Tramitació d’un reglament en matèria d’infraccions i sancions en matèria de 
sequera. S’està fent consulta online a ciutadania. El model/proposta és el de 
l’ACA. Quan tingui l’aprovació inicial i estigui en exposició pública es podran fer 
al·legacions. 



 
I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 21:20 
hores, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretària, CERTIFICO 
 

 


